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PROTOKÓŁ NR XL/10 
z przebiegu XL sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 30 września 2010 r. 
 
XL sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 16 radnych (nieobecni: Edwin Łazicki, 

Sławomir Baranowski, Ireneusz Nijaki, Marek Szarłata i Mieszko Sibilski – 
radni usprawiedliwili swoją nieobecność). Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu nr XL/10. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Sekretarz Powiatu 
– Izabella Staszak, Edyta Dwojak – Skarbnik, komendanci Państwowej Straży 
Pożarnej i Komendy Miejskiej Policji, dyrektorzy jednostek podległych 
powiatowi, burmistrzowie miast, wójtowie gmin powiatu zielonogórskiego oraz 
naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 1. 

Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego o godz. 1320 otworzył XL sesję Rady Powiatu 
Zielonogórskiego witając wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził kworum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XL Sesji Rady Powiatu. 
2. Wręczenie honorowego wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego” Panu Władysławowi Dąbskiemu. 
3. Przedstawienie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Powiatu. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
6. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Informacja Zarządu Powiatu w sprawie realizacji budżetu Powiatu za 

I półrocze 2010 r. 
8. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za okres od  

1 stycznia do 30 czerwca 2010 r. samodzielnych publicznych zakładów 
opieki zdrowotnej i samorządowych instytucji kultury. 

9. Informacja z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej - Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie oraz Domów Pomocy Społecznej. 
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10. Informacja o sytuacji SPZOZ w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie. 
11. Wnioski i interpelacje radnych. 

12. Informacja Wójta Gminy Zielona Góra w sprawie finansowania budowy 
chodnika w miejscowości Jeleniów. 

13. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Powiatu Zielonogórskiego, (druk 
344); 

2) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego stanowiącego własność Powiatu Zielonogórskiego(druk 
348); 

3) przyjęcia zmian w Statucie Powiatu Zielonogórskiego, (druk 346); 
4) zmiany Uchwały XXXIX/316/10 Rady Powiatu Zielonogórskiego 

z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
pod nazwą Powiatowy Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej 
i Kartograficznej w Zielonej Górze, (druk 349); 

5) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 
lata 2008-2015”, (druk 347).  

6) zmiany w budżecie powiatu na 2010 r., (druk 345). 
14. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
16. Zamknięcie XL Sesji Rady Powiatu. 
 

Ad 2. 
  Przewodniczący Rady wraz ze Starostą wręczyli wyróżnienie Panu 

Władysławowi Dąbskiemu, podkreślając jego zasługi. 
 
Ad 3. 
 Przewodniczący przedstawił porządek obrad. Radni jednogłośnie przyjęli 
zaproponowany porządek. 
 
Ad 4. 
 Radni bez uwag przyjęli Protokół z XXXIX Sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 5. 
 Przewodniczący Rady zapoznał zebranych ze swoimi działaniami 
w okresie międzysesyjnym. W czasie pomiędzy 27 sierpnia do 29 września 2010 
r. uczestniczył w 4 posiedzeniach Zarządu i 4 razy pełnił dyżur w biurze Rady. 
Ponadto brał udział w uroczystościach: 
§ 28.08. – Dożynki Gminne Gminy Zielona Góra w Krępie; 
§ 01.09. – odsłonięcie Tablicy Pamiątkowej ku Pamięci Więźniarek Filii 

Obozu Groß Rossen; Msza Św. w intencji Ojczyzny w kościele 
pw. Najświętszego Zbawiciela, uroczystości z okazji 71. rocznicy 
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wybuchu II światowej w Zielonej Górze, w Drzonowie – Święto Obrony 
Przeciwlotniczej, 

§ 065.-9. – Dożynki Powiatowe Powiatu Zielonogórskiego w Kargowej; 
§ 06.09 rozpoczęcie Ogólnopolskiego Forum Studentów Nauk o Zdrowiu – 

Urząd Marszałkowski; 
§ 16.09. – konferencja naukowa - 50 lat Archeologii Lubuskiej – 

Filharmonia Zielonogórska; 
§ 17.09. – otwarcie wystawy – Muzeum Archeologiczne Środkowego 

Nadodrza w Świdnicy; Msza Św. w intencji Ojczyzny, odsłonięcie 
pomnika Matki Polki Sybiraczki 

§ 18-19.09. – Dożynki Prezydenckie w Spale, jako reprezentacja 
Województwa Lubuskiego wraz z przedstawicielami Urzędu 
Marszałkowskiego i pań z koła gospodyń z Nietkowa. 

 
 
Ad 6. 

Wicestarosta Zielonogórski przedstawił sprawozdanie Zarządu Powiatu 
z pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 26 sierpnia 2010r. do dnia 29 
września 2010r. Zarząd Powiatu odbył 5 posiedzeń Zarządu podjął 13 uchwał 
oraz przygotował na dzisiejsze posiedzenia 6 projektów uchwał. 
Podjęte uchwały Zarządu dotyczyły: 

1. realizacji zadania „Pomoce dydaktyczne do miejsca zabaw w szkole”, 
2. zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2010 r., 

(2 uchwały), 
3. zmian w planie wydatków budżetu powiatu na 2010r., (2 uchwały), 
4. określenia wskaźników, zasad i terminów do projektu uchwały 

budżetowej Powiatu Zielonogórskiego na 2011 r., 
5. sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej 

własność Powiatu Zielonogórskiego, 
6. zmiany uchwały nr 400/2010 Zarządu Powiatu w sprawie udzielenia 

poręczenia kredytu długoterminowego dla Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie, 

7. ustalenia wysokości nagrody Starosty ze specjalnego funduszu nagród dla 
nauczycieli jednostek organizacyjnych prowadzonych przez Powiat 
Zielonogórski, 

8. sprzedaży lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Powiatu 
Zielonogórskiego, 

9. sprzedaży nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej własność 
Powiatu Zielonogórskiego, 

10. zmian w uchwale Nr 397/2010 w sprawie wydania opinii dotyczącej 
terminów rozpoczęcia i zakończenia likwidacji gospodarstwa 
pomocniczego pod nazwą Powiatowy Ośrodek Dokumentacji 
Geodezyjno-Kartograficznej w Zielonej Górze, 

 



 4

11. wydania opinii dotyczącej terminów rozpoczęcia i zakończenia likwidacji 
gospodarstwa pomocniczego pod nazwą Powiatowy Ośrodek 
Dokumentacji Geodezyjno-Kartograficznej w Zielonej Górze. 

 
Wicestarosta poinformował Radę o przeprowadzonych przetargach 

w Powiatowym Zarządzie Dróg (załącznik nr 3) i Starostwie Powiatowym oraz 
w Starostwie Powiatowym (załącznik nr 4). 

Ponadto poinformował Radę o uczestnictwie członków Zarządu w naradach, 
konferencjach, uroczystościach, imprezach:  

§ Jarmark Chmielno-Wikliniarski w Nowym Tomyślu, 
§ Dożynki Parafialne w Bukowie, 
§ Dożynki Powiatowo-Gminne w Kargowej – podziękowanie 

Włodarzom Gminy Kargowa i pracownikom Starostwa za 
profesjonalne przygotowanie, 

§ Dożynki Wojewódzkie w Nowym Miasteczku, 
§ Dożynki Prezydenckie w Spale, 
§ dożynki gminne na terenie powiatu, 
§ Festyn Rodzinny w Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie – 

podziękowania dla Dyrektor Agnieszki Szeląg, 
§ Otwarcie basenu w Sulechowie, 
§ uroczyste inauguracje roku szkolnego w Sulechowie, Czerwieńsku, 

Przytoku oraz w uroczyste otwarcie nowo wybudowanej hali 
sportowej w Świdnicy, 

§ udział w obchodach 71 rocznicy wybuchu II Wojny Świtowej oraz w 
obchodach Święta Wojsk Obrony Przeciwlotniczej w Czerwieńsku,  

§ otwarcie Forum Studentów Nauk o Zdrowiu zorganizowanym przez 
Lubuską Wyższą Szkołę Zdrowia Publicznego, 

§ spotkanie założycielskie nt. Współpracy Gmin i Powiatów 
Rzeczypospolitej Polskiej z odpowiednikami z terenu Ukrainy, 

§ uroczyste otwarcie warsztatów szkolnych w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie – podziękowania dla Dyrektora 
Jerzego Rozynka, 

§ obchody 50–lecia Archeologii Lubuskiej w Filharmonii 
Zielonogórskiej oraz w Muzeum w Świdnicy, 

§ seminarium pn. „Świetlne inspiracje” w Bydgoszczy, 
§ otwarcie Orlika w Zespole Szkół  w Sulechowie, 
§ Starosta uczestniczył w Konwencie Starostów w Karpaczu, 
§ Lubuski Dzień Żywności i Dożynki Winiarskie w Ochli, 
§ spotkanie nt. Partnerstwo dla Transplantacji w Województwie 

Lubuskim.  
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Ad 7. 
 Krzysztof Sroczyński oznajmił, iż Zarząd posiada pozytywną opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie realizacji 
budżetu Powiatu za I półrocze 2010 r. Przypomniał o zapoznaniu się 
z materiałami na posiedzeniu wszystkich komisji stałych, które pozytywnie 
zaopiniowały dokument (załącznik nr 5). 

Ryszard Górnicki odczytał Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Zielonej Górze o pozytywnym stanowisku. 

Rada jednogłośnie przyjęła Informację Zarządu Powiatu w sprawie 
realizacji budżetu Powiatu za I półrocze 2010 r. – 16 głosów „ZA” 
(załącznik nr 6). 

 
Ad 8. 
 Przewodniczący Rady powiedział, że Informacja z przebiegu wykonania 
planu finansowego za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2010 r. samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej i samorządowych instytucji kultury 
została również szczegółowo zbadana prze wszystkie Komisje, które wydały 
pozytywna opinię.  

Radni 16 głosami „ZA’ przyjęli Informację z przebiegu wykonania planu 
finansowego za okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2010 r. samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej i samorządowych instytucji 
kultury(załącznik nr 7). 

 
Ad 9. 
 Informacja z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej - Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie oraz Domów Pomocy Społecznej została przyjęta 
jednogłośnie(załącznik nr 8). 
 
Ad 10. 
 Bez uwag przyjęto informacje o sytuacji SPZOZ w Sulechowie (załącznik 
nr 9) i SPZOZ w Wojnowie(załącznik nr 10). 
 
Ad 11. 
 Andrzej Bawłowicz zwrócił uwagę, iż na XXXIX sesji zgłosił wniosek 
formalny, który nie został poddany pod głosowanie. Wniosek dotyczył 
zgłoszenia do prokuratury sprawy budowy drogi Kępina – Drągowina w sprawie 
podejrzenie popełnienia przestępstwa przez kierownika budowy poprzez 
poświadczenie nieprawdy oraz oszustwa przez firmę budującą drogę. W chwili 
obecnej trwają naprawy i po wjechaniu ciężkiego sprzętu ta droga została 
uszkodzona jeszcze poważniej. Przypomniał, że Jego wniosek wykonane były 
odwierty, które wykazały nieprawidłowości i niezachowanie norm 
budowlanych.  
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 Henryk Jagoda poinformował, iż zakończyła się IX edycja nagród Fair 
Play. Gminy z terenu powiatu zielonogórskiemu są laureatami i poprosił o 
zaproszenie ich przedstawicieli na następną sesję celem pogratulowania. 
Zwrócił również uwagę na estetykę mostu na Odrze w Cigacicach. Prosił o 
zabezpieczenie środków w budżecie powiatu na 2011 r. na renowacje mostu. 
Spytał o harmonogram wykonywanych remontów cząstkowych dróg. 

Przewodniczący nadmienił, że Burmistrzowie, Wójtowie 
i Przewodniczący Rad są zapraszani na wszystkie sesje Rady Powiatu. 
 Janina Kałuża poinformowała, iż radny Gminy Zielona Góra, Jarosław 
Berent prosi o ujęcie w budżecie powiatu na 2011 r. kosztów budowy chodnika 
w Ochli. 
 
Ad 12. 
 Krzysztof Sroczyński odczytał pismo Wójta Gminy Zielona Góra, 
Mariusza Zalewskiego o współfinansowaniu budowy chodnika. 
 
Ad 13. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszystkie komisje rozpatrywały 
projekty uchwał i zaopiniowały je pozytywnie (złącznik nr 11). 

1. Krzysztof Sroczyński oznajmił, iż zgodnie z decyzjami Komisji 
bonifikata wynosi 95%, a nie 99, jak proponowała Zarząd. Rada 16 
głosami „ZA” przyjęła Uchwałę XL/320/10 w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 
niezabudowanej stanowiącej własność Powiatu 
Zielonogórskiego(złącznik nr 12) . 

2. Uchwała XL/321/10 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego stanowiącego 
własność Powiatu Zielonogórskiego została podjęta 14 głosami 
„ZA”, przy 2 „WSTRZYMUJĄCYCH” (Lech Czura, Henryk 
Jagoda) (złącznik nr 13) . 

3. Radni jednogłośnie, 16 głosami „ZA przyjęli Uchwałę XL/323/10 
w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Powiatu 
Zielonogórskiego(złącznik nr 14) . 

4. Rada Uchwałę XL/323/10 w sprawie zmiany Uchwały 
XXXIX/316/10 Rady Powiatu Zielonogórskiego z dnia 26 sierpnia 
2010 r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 
Powiatowy Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej 
w Zielonej Górze(złącznik nr 15) . 

5. Jednogłośnie, 16 głosów „ZA” podjęto Uchwałę XL/324 /10 
w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zielonogórskiego na lata 2008-2015” (złącznik nr 16). 

6. Bez uwag, 16 głosów „ZA” Rada przyjęła autopoprawki do 
projektu uchwały o zmianach w budżecie. Jednogłośnie, 16 głosów 
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„ZA” została przyjęta Uchwała XL/325/10 w sprawie zmiany 
budżetu powiatu na 2010 rok (złącznik nr 17). Budżet powiatu po 
zmianach wynosi:  
Dochody - 62.020.306,00, wydatki – 75.962.920,00, Deficyt – 
13.942.614,00. 
 

Ad 14. 
 Ryszard Górnicki poinformował, iż zlecono Dyrektor Powiatowego 
Zielonogórskiego zarządu dróg zbadanie czy wykonawca wykona remont, czy 
wymianę całej drogi. Zwracając się do Henryka Jagody, podziękował za 
informację o laureatach nagród Fair Play dla gmin. Natomiast sprawa mostu 
i konserwacja jego metalowych części jest bardzo kosztowna, budżet powiatu 
nie uniesie takich wysokich kosztów, być może uda się tę sprawę rozwiązać 
w ramach budowy drogi S3, były rozmowy z Wojewódzkim Zarządem Dróg. 
Oznajmił również, że Dyrektor, Agnieszka Stelmasik przekaże informację 
o nasadzeniach i utrzymaniu zielenie na terenie powiatu. 
 
Ad 15. 
 Przewodniczący Rady przeprosił za brak głosowania nad wnioskiem 
Andrzeja Bawłowicza postawionym na ubiegłej sesji i zarządził głosowanie. 
 Andrzej Bawłowicz ponownie stwierdził, iż Jego zdaniem doszło do 
popełnienia przestępstwa. 

Rafał Gajewski spytała, czy jest przekonanie, że wszystko wykonano źle, 
czy może poczekać do końca napraw. 
 Janina Kałuża zapytała czy członkowie Zarządu dokonali wizji. 
 Ryszard Górnicki poinformował, że wizja była dokonywana. Jest 
wykonana dokumentacja fotograficzna. W chwili obecnej wykonawca dokonuje 
wymiany, odwierty wykazały nieprawidłowości. Teraz roboty przebiegają 
zgodnie ze sztuką budowlaną i normami budowy dróg powiatowych. 
 Andrzej Bawłowicza spytał czy są inne normy dla dróg powiatowych, 
inne dla gminnych i wojewódzkich.  

Agnieszka Stelmasik oznajmiła, iż istnieje tylko domniemanie, że cała 
droga jest źle wykonana. Będą wykonane następne odwierty i badania wykażą 
ewentualne nieprawidłowości. Wyjaśniła równie kwestię norm budowlanych dla 
poszczególnych kategorii dróg. Remonty cząstkowe wykonywane są obecnie 
w gminach: Sulechów i Kargowa im przedstawiła dalszy plan prac. Poprosiła 
o zgłaszanie uszkodzonych odcinków w zarządzie dróg. Powróciła do sprawy 
zieleni w gminie Kargowa, koszty zostały źle opisane, to był błąd i zostanie 
skorygowany. 

 Henryk Jagoda stwierdził, że droga S 3, podlega Generalnej 
dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, a nie Wojewódzkiemu Zarządowi Dróg. 
Oznajmił, że na drodze do Smolna Wielkiego jest tylko łatana, zaś na drodze do 
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Karszyna w ogóle nie są wykonywane żadne roboty. Błąd, który wystąpił 
w opisie rozliczeń należy poprawić. 

 Michał Bandziak spytał, czy odbudowała całej drogi Kępina –
Drągowina nie spowoduje upadku firmy, która w konsekwencjo może ogłosić 
upadłość i wtedy Powiat nic nie zyska. 

Janina Kałuża zapytała kto był wykonawcą tej feralnej drogi. 
Agnieszka Stelmasik odpowiedziała, że to firma FUSCH z Nowej Soli. 

Na tę drogę jest wykupiona polisa, lecz opiewa na 400.000 zł i to Ne pokryje 
budowy drogi. 

Andrzej Bawłowicz oświadczył, iż nie jest naprawiana droga, lecz jej 
odcinki, a odbudowa jedynie na 300 m. Pytał Starostę skąd wiadomo, iż na 
pozostałych odcinkach podłoże spełnia normy i jest prawidłowo wykonane. 

Rafał Gajewski zaproponował, aby przed ostatecznymi rozstrzygnięciami 
zarząd próbował polubownie rozwiązać ten problem. 

Ryszard Górnicki wyraził pogląd, że nie należy z odwiertami spieszyć 
do końca kadencji. Firma przyznała się do błędu tylko na odcinku, który jest 
odbudowywany. 

Andrzej Bawłowicz dopytał czy jest wylewana masa smołowa i 
posypywane żwirem. 

Agnieszka Stelmasik zaprosiła do dokonania wizji, a odwierty można 
wykonać w listopadzie lub wiosną. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Andrzeja 
Bawłowicza o skierowanie do prokuratury podejrzenia popełnienia przestępstwa 
przy budowie drogi Klępina – Drągowina. Za wnioskiem głosował 5 radnych, 
10 – wstrzymało się , 1 był przeciw. Wniosek został przyjęty. 

 
Ad 16. 
 Przewodniczący zaprosił na następne obrady rady, o którym zostaną 
wszyscy odrębnie powiadomieni. Zakomunikował, iż na posiedzeniu zarządu 
podejmie kwestię wyróżnionych gmin w konkursie Fair Play. Poprosił 
przewodniczących Komisji stałych o przygotowanie i złożenie do biura Rady 
sprawozdań z prac komisji w kończącej się kadencji do 22 października. 
 Wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 1520 Przewodniczący 
zamknął XL sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 
 

 
 
Protokolant       Przewodniczący 

        Rady Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas     
               Krzysztof Sroczyński 
 

 


